



Thurø Lokalråd

Referat fra møde i Thurø Lokalråd onsdag 05.01.26 kl. 19.00 – 21.00

Deltagere: Afbud fra Hans Bæk og Bruno Hansen

Dagsorden:

1. Nyt fra formanden
2. Driftsøkonomi, Ingeborg
3. Kvalitetssikring af mobilitetsindeks
fordeling af opgaverne:
 - a. cykelstier og cykelforhold generelt/ 2-1 veje, Preben
 - b. vandrestier, Tullia og Ingeborg
 - c. busforbindelser og busstoppesteder, Bruno
 - d. legepladser, Gitte og Pia
 - e. forsamlingshus og sportsfaciliteter og parker, Hans
 - f. kultur og fritid og aktivt byliv, Marianne
 - g. ladestander, pakkeudlevering, madudbringning, Pia
4. Stigruppen, ref. fra møde 04.11 samt frist for indsendelse af forslag 01.04.26
5. Opfølgning på vedtagelse af lokalplan 693, klagefrist udløbet 02.01
6. Bruncharrangement for tilflyttere – afslag fra Hallbergs familiefond, hvad gør vi?
7. Preppingruppe, hvordan kommer vi videre?
8. Lapper fra Cafe Kroen – er der noget vi kan bruge?
9. Hjerteløberordning – Trygfonden skal kontaktes (Pia)
10. Eventuelt

Ad 1

Afbud fra Bruno. Enkelte punkter har Bruno meldt tilbage med.

Ad 2

IT-assistance kr. 900. Kassebeholdningen er ved at være opbrugt.

Ad 3

Der er mange spørgsmål til opgaven og hvad det skal anvendes til. Opgaven drøftes og vi beslutter først at gennemgå teksten om Thurø og derefter kortet

Pia har samlet alle input i et dokument, som sendes til Andreas Wichmann, Trafik og Infrastruktur Center for Ejendomme og Teknisk Service · Miljø og Teknik Svendborg Kommune.

Ad 4

21.01 deltager Tullia, Ingeborg og Per i et møde med Naturafdelingen i Svendborg Kommune omkring fremtidige muligheder for stiforbindelser.

Ad 5

Pia refererer fra samtale med Vagn Bjørnemosen, 10.12.25:



Thurø Lokalråd

Der planlægges nu 37 boliger og et fælleshus. Alle boliger bliver lejeboliger. Størrelse fra 85-110 m².

Der indhentes lige nu håndværkertilbud og byggeriet forventes igangsat i foråret og planlægges indflytningsklar sommer 27. Kan p.t ikke sige noget om lejepris.

Remagrunden er stadig ejet af Rema. I lokalplan 693 er sket en reduktion fra 17 til 9 boliger på arealet. Der kan aldrig bygges andet end boliger. Reduktionen skyldes at kommunen har reserveret et større areal til en mulig fremtidig højresvingsbane i krydset og at der samtidig er sat areal af mod syd til støjmur.

Pia har drøftet ovennævnte med Bruno og det er besluttet ikke at gøre yderligere i forhold til almennyttigt boligbyggeri, da 9 boliger er for lidt at gå videre med. Sagen afsluttes.

Ad 6

Vi har nu fået 3 ansøgningsafslag om økonomisk støtte til bruncharrangement for nytilflyttere. Vi drøfter andre modeller. Vi kunne lave en bred henvendelse til relevante handlende og høre om de kunne tænke sig selv ind i et sådant arrangement.

På mødet kunne vi invitere forskellige nøglepersoner fx formand for sporten, idrætsforeningen, præsten. Vi tænker tanker til næste møde.

Ad 7

Der er 4 personer som gerne vil være med. En af de tilmeldte vil evt. godt være formand. Skal præsenteres på vores årsmøde.

Ad 8

Det var ikke brugbart så den er lukket.

Ad 9

Udsættes til næste møde

Ad 10

Årsmøde 17.03, Bruno kan og D-bygningen er reserveret

Projektet i Fru Fiskers plantage kunne præsenteres på årsmødet.

Bruno, Preben og Ingeborg er på valg i 2026

På næste møde skal vi gennemgå vedtægterne og suppleantrollen skal beskrives nærmere.

OBS mødet 03.02 er flyttet til 10.02.26. Vi kan ikke få mødelokale på skolen den uge, så hvis nogen kan lægge hus til er det en mulighed og ellers Bermannhus.

Ref. Pia Hilsberg